

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BUKAN JAWAB LISAN  
MESYUARAT KE TIGA, PENGGAL KE DUA,  
PARLIMEN EMPATBELAS DEWAN RAKYAT**

---

**PERTANYAAN : BUKAN JAWAB LISAN**

**DARIPADA : YB DATUK SERI PANGLIMA DATUK AZEEZ  
RAHIM (BALING)**

**SOALAN**

**DATO' SRI ABDUL AZEEZ BIN ABDUL RAHIM [ BALING ]** minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan apakah penambahbaikan mekanisme baharu dalam aspek penguatkuasaan mengawal pendatang asing tanpa izin (PATI) yang bekerja dan tinggal di kawasan luar bandar.

**JAWAPAN**

Tuan Yang Di Pertua,

Kementerian Dalam Negeri (KDN) sentiasa memandang berat permasalahan kebanjiran Pendatang Asing Tanpa Izin (PATI) di negara ini. Isu ini jika tidak ditangani dengan tuntas boleh mengakibatkan ketidakstabilan ekonomi mahupun politik negara.

Berdepan realiti ini, KDN melalui agensi-agensi di bawahnya sentiasa melaksanakan operasi-operasi bersepadu yang melibatkan perkongsian sumber dan maklumat risikan bagi menangani isu PATI. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Jabatan Imigresen Malaysia sentiasa menjalankan operasi penguatkuasaan dari semasa ke semasa sebagai inisiatif tindakan membasmi serta mengekang pertambahan jumlah PATI di dalam Negara. Sebanyak 58,406 operasi telah dijalankan dari tahun 2016 sehingga 21 November 2019 dan melalui operasi tersebut, sejumlah 193,425 orang PATI dan 5,396 orang majikan telah ditangkap di bawah pelbagai kesalahan imigresen.

## SOALAN NO : 505

Majikan yang dikesan menggaji PATI boleh diambil tindakan undang-undang di bawah Akta Imigresen 1959/63 di mana majikan akan didakwa di bawah empat kesalahan utama iaitu di bawah Seksyen 55A untuk membawa masuk PATI secara tidak sah ke dalam negara, Seksyen 55B untuk menggaji PATI yang mengenakan hukuman denda tidak kurang RM 10,000 tetapi tidak lebih RM 50,000 atau penjara tidak lebih 12 bulan atau kedua-duanya bagi setiap orang yang diambil bekerja, Seksyen 55E untuk membenarkan PATI masuk dan tinggal di premis dan Seksyen 56 (1) (d) untuk kesalahan melindungi PATI. Di samping itu, majikan juga boleh didakwa di bawah Akta Anti Permerdagangan Orang Dan Penyeludupan Migran 2007(Pindaan 2010) (ATIPSOM).

Sebagai langkah mengesan PATI, mengenalpasti lokaliti dan pekerjaan PATI di dalam Negara, Kerajaan telah melaksanakan pemeriksaan dan risikan berdasarkan aduan yang diterima daripada orang awam dari pelbagai sumber seperti emel, surat, telefon, sistem pesanan ringkas dan aduan melalui kaunter imigresen termasuk isu-isu yang berkaitan PATI yang tular di media sosial. Ibu Pejabat dan Pejabat Imigresen Negeri yang menerima sebarang aduan akan menjalankan operasi penguatkuasaan dengan mengambil kira aspek perancangan, faktor risiko dan pematuhan kepada *Standard Operating Procedures* (SOP) seperti yang telah ditetapkan.

Selain itu, bagi mengurangkan kebanjiran PATI di dalam Negara, Kerajaan telah melaksanakan program PATI pulang ke negara asal atau program '*Back For Good*' (B4G). Program ini merupakan inisiatif yang terkandung dalam strategi perundangan dan dasar penguatkuasaan PATI bertujuan untuk memberi peluang kepada PATI yang telah melakukan kesalahan tinggal lebih masa dan berada di Malaysia tanpa pas yang sah untuk balik ke negara asal secara sukarela.

Program B4G ini dilaksanakan bermula 1 Ogos 2019 sehingga 31 Disember 2019 di Semenanjung Malaysia sahaja yang melibatkan bayaran kompaun sebanyak RM700. Sehingga 26 November 2019, seramai 107,959 orang PATI telah berdaftar dengan JIM untuk program tersebut dengan kutipan kompaun sebanyak RM75,571,300.

## SOALAN NO : 505

Pada masa ini KDN juga sedang dalam usaha untuk menghasilkan Pelan Holistik Penguatkuasaan PATI yang lebih komprehensif dan menyeluruh sebagai satu langkah memperkukuh tadbir urus dan menambahbaik sistem kerja penguatkuasaan sedia ada.

Pelan Holistik Penguatkuasaan PATI yang akan dilaksanakan dalam tempoh lima (5) tahun ini merupakan strategi penguatkuasaan yang komprehensif untuk mengatasi permasalahan banjir PATI di negara ini dengan melibatkan kerjasama secara strategik di antara pelbagai Kementerian dan Agensi. Objektif pelan ini adalah mewujudkan satu ekosistem yang tidak selesa kepada PATI dalam meneruskan kehidupan seharian mereka melalui pendekatan mendayaupaya agensi penguatkuasa dan kawal selia sedia ada termasuk meningkatkan kerjasama strategik dan kesedaran masyarakat setempat.

Pelan Holistik Penguatkuasaan PATI ini akan menggariskan pelan tindakan atau strategi membanteras PATI berdasarkan lima (5) strategi atau fokus utama iaitu:-

- i. **Strategi Operasi Penguatkuasaan PATI** yang menggariskan pelan pelaksanaan berkaitan operasi penguatkuasaan membanteras PATI di seluruh negara;
- ii. **Strategi Perundangan dan Dasar Penguatkuasaan PATI** yang menggariskan pelan pelaksanaan penggubalan undang-undang dan penyelarasan dasar berkaitan penguatkuasaan PATI;
- iii. **Strategi Kawalan Sempadan dan Pintu Masuk** yang menggariskan pelan pelaksanaan pemantauan kawalan keselamatan di sempadan dan pintu masuk negara;
- iv. **Strategi Pengurusan Warga Asing** yang menggariskan pelan penyelarasan dasar berkaitan warga asing; dan

## SOALAN NO : 505

- v. **Strategi Media dan Publisiti** yang menggariskan pelan pelaporan media, publisiti dan program kesedaran berkaitan PATI.

Strategi-strategi yang digariskan dalam Pelan Holistik Penguatkuasaan PATI ini berlunaskan bidang-bidang fokus yang dikenal pasti bersesuaian dengan peranan agensi-agensi yang terlibat dan dibangunkan bagi memberikan impak signifikan ke arah peningkatan imej penyampaian perkhidmatan awam terutamanya pasukan penguatkuasaan.

Sehubungan itu, KDN melalui Jabatan Imigresen Malaysia (JIM) dengan kerjasama agensi penguatkuasa lain terutamanya Polis DiRaja Malaysia (PDRM) dan Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (APMM) akan terus menjalankan operasi penguatkuasaan secara berterusan di lokasi-lokasi yang dikenalpasti menjadi tumpuan warganegara asing. JIM juga akan turut melibatkan Kerajaan Negeri melalui Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) dan Majlis Pengurusan Komuniti Kampung (MPKK) / Jawatankuasa Kemajuan dan Keselamatan Kampung (JKKK) serta persatuan penduduk dalam menyalurkan maklumat keberadaan PATI dalam menangani masalah PATI secara holistik.